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Abstract 

Due to the enormous amount of scientific papers indexed in digital repositories on the internet, users 
face difficulties when searching for a particular document and spend a long time to find what they 
want. Our proposed work introduces a Digital Library Recommender System named DLRS that 
facilitates the searching process in DBLP dataset as an example of big data environment based on 
Hadoop and Hive-QL as a query engine using MapReduce parallel programming framework. Our 
proposed work compared with Mahout Recommender engine as another technique for implementing 
recommender systems on Hadoop environment shows the scalability, capability, ease of use and time-
consuming of DLRS especially in clusters. 

ــــــملخص الب   : حثـــــــ

ال بحاث من ائلة ال للكمية ً نتنظرا ن شبكة ع الرقمية المستودعات بداخل رسة المف يجدون,علمية ن الباحث فإن

دونھ ير ما لإيجاد ً لا طو وقتا قضون و بل معينة ابحاث ع البحث ة ى.صعو مز نظام عمل ح مق نقدم فاننا لذلك

دي مس تحت الرقمية العل. ار. ال. للمكتبة البحث مجال ر ش البيانات قاعدة البحث عملية يل س ل ذلك و اس

وال.ال.ي.دي ا اصة ا ستعلام ولغة ادوب ال ئة ب ع ً اعتمادا وذلك البيانات من الكب م ل كمثال ايفي س

ة المتواز مجة لل كمثال التقليل طة خر تقنية باستخدام ال حنا.كيو مق من كلا لنتائج مقارنة دراسة و اختبارات عمل ثم من و

من النتائج ر تظ و ادوب، ال ئة ب ع ايضا عمل ال كية ال لنظم اخرى تقنية عت والذى وت الما ى المز المحرك و البح

ستخدامخلال ولة وس بالسرعة يتم تنفيذه و بتصميمھ وقمنا حناه أق الذي و الرقمية للمكتبة ى المز النظام أن القياسات

النتائج لنفس للوصول لا طو وقتا لك س الذي و وت بالما   مقارنة


